
Innst. 420 S
(2021–2022)

Innstilling til Stortinget 
fra utenriks- og forsvarskomiteen

Prop. 75 S (2021–2022)

Innstilling fra utenriks- og forsvarskomiteen om 
Investeringar i Forsvaret og andre saker

Til Stortinget

Sammendrag
Føremålet med denne proposisjonen er å be om 

Stortinget si godkjenning til å starte opp to nye investe-
ringsprosjekt, endre omfanget på to investeringspro-
sjekt, og å informere Stortinget om to saker.

Utgangspunktet for godkjenning av investerings-
prosjekta i Forsvaret er dei årlege budsjettproposisjona-
ne (Prop. 1 S). Denne proposisjonen fyller såleis ut bud-
sjettproposisjonen, og investeringsprosjekta som pro-
posisjonen omtalar, er alle i samsvar med inneverande 
langtidsplan for forsvarssektoren (Prop. 14 S (2020–
2021)).

Proposisjonen har følgjande innhald:
–   Godkjenning av kostnadsramme for to nye eige-

doms-, bygge- og anleggsprosjekt: eigedom, bygg og 
anlegg for materiell på Porsangmoen, og infrastruk-
tur på Værnes.

–   Godkjenning av omfangsendring av to pågåande 
materiellprosjekt: artillerilokaliseringsradar, og 
artillerisystem 155 mm.

–   Informasjonssak om beredskap for sikring av opp-
setjingsstadene til Heimevernet (HV).

–   Informasjonssak om NH90 og mogleg innleige av 
helikopter.

Komiteens behandling
Komiteen avholdt 28. april 2022 felles høring om 

Prop. 75 S (2021–2022) Investeringar i Forsvaret og 
andre saker og Meld. St. 10 (2021–2022) Prioriterte 
endringer, status og tiltak i forsvarssektoren. Det ble 
mottatt ti skriftlige innspill, og åtte instanser deltok i 
høringen.

Komiteens merknader
Ko m i t e e n ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r b e i d e r -

p a r t i e t ,  Å s m u n d  A u k r u s t ,  N i l s - O l e 
Fo s h a u g ,  Ev a  K r i s t i n  H a n s e n  o g  R i g m o r 
A a s r u d ,  f r a  H ø y r e ,  H å r e k  E l v e n e s ,  I n g j e r d 
S c h o u ,  E r n a  S o l b e r g  o g  l e d e r e n  I n e  E r i k s e n 
S ø r e i d e ,  f r a  S e n t e r p a r t i e t ,  M a r i t  A r n s t a d 
o g  B e n g t  F a s t e r a u n e ,  f r a  F r e m s k r i t t s p a r -
t i e t ,  Sy l v i  L i s t h a u g  o g  C h r i s t i a n  Ty b r i n g -
G j e d d e ,  f r a  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i , 
I n g r i d  F i s k a a ,  f r a  R ø d t ,  B j ø r n a r  M o x n e s , 
f r a  Ve n s t r e ,  G u r i  M e l b y,  o g  f r a  K r i s t e l i g 
Fo l k e p a r t i ,  D a g - I n g e  U l s t e i n , merker seg at 
proposisjonen inneholder godkjenning av kostnads-
ramme for to nye prosjekter: eiendom, bygg og anlegg 
for materiell på Porsangmoen og infrastruktur på 
Værnes, godkjenning av omfangsendring av to pågå-
ende materiellprosjekter: artillerilokaliseringsradar og 
artillerisystem 155 mm, og to informasjonssaker: infor-
masjonssak om beredskap for sikring av oppsetnings-
stedene til Heimevernet (HV) og informasjonssak om 
NH90 og mulig innleie av helikopter. Ko m i t e e n  viser 
til at alle investeringsprosjektene som proposisjonen 
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omtaler, er i samsvar med inneværende langtidsplan for 
forsvarssektoren (Prop. 14 S (2020–2021)).

Ko m i t e e n  viser til forslaget om å bygge to fler-
brukshaller som vil være oppvarmede garasjer med are-
al for undervisning, troppslager og bur for lagring av 
personlig utrustning. K o m i t e e n  merker seg at det i 
EBA-prosjektet på Porsangmoen også skal etableres et 
frittstående kontorbygg for Kavaleribataljonens tropps-
befal i tillegg til rom for undervisning av soldatene. Vi-
dere er det planlagt et returpunkt med miljøstasjon og 
vaskehall med grovspyleanlegg. I Porsanger tekniske 
verksted vil en sette inn en ny løftebukk i et av garasjelø-
pene slik at en kan gjøre vedlikehold på tungt materiell. 
Ko m i t e e n  merker seg at det er blitt utarbeidet en stu-
die av mulige alternative løsninger for garnisonens 
bygg, anlegg og infrastruktur, og at prosjektet skal resul-
tere i fleksible løsninger og bygg som kan tilpasses det 
som er nødvendig for materiell og kjøretøy i Kavaleriba-
taljonen. K o m i t e e n  viser til at regjeringen i sin propo-
sisjon understreker at prosjektet er nødvendig for å få 
nok garasjer, kunne gjennomføre opplæring og kunne 
vedlikeholde Kavaleribataljonens materiell på Porsang-
moen. Den tilrådde kostnadsrammen for prosjektet er 
363 mill. kroner medregnet merverdiavgift, gjennomfø-
ringskostnader og en avsetning for usikkerhet.

Ko m i t e e n  viser til forslaget om å godkjenne ny 
kostnadsramme for å modernisere og tilpasse eksis-
terende infrastruktur, samt etablere ny infrastruktur i 
Værnes garnison i samsvar med behov for utbygging, 
samt krav i lov og forskrift i garnisonen. Ko m i t e e n
merker seg at infrastrukturen i Værnes garnison har 
nådd teknisk levealder, og at økt aktivitet stiller krav til 
moderniseringsløsninger som vil øke den operative ev-
nen. Tilrådet kostnadsramme for prosjektet er 283 mill. 
kroner medregnet merverdiavgift, gjennomføringskost-
nader og en avsetning for usikkerhet.

Ko m i t e e n  viser til forslaget om å anskaffe ytterli-
gere tre artillerilokaliseringsradarer med tilhørende 
pansret kjøretøy, logistikk og materiell for utdanning. 
Radaren gir Hæren kapasitet til å lokalisere og skyte fi-
endtlige våpensystem hurtig og nøyaktig og svare med 
motild. Ko m i t e e n  viser til at radarene vil kunne gi 
støtte til operasjoner nasjonalt og internasjonalt og øke 
Norges operative evne. Ko m i t e e n  viser til at kost-
nadsrammen for prosjektet er foreslått økt med 646 
mill. kroner til 2 218 mill. kroner inkludert en avsetning 
for usikkerhet, gjennomføringskostnader og merver-
diavgift.

Ko m i t e e n  viser til forslaget om å godkjenne ny 
kostnadsramme for å anskaffe ytterligere skyts og am-
munisjonshåndteringskjøretøy til Artilleribataljonen i 
Brigade Nord. Anskaffelsen vil være en del av innsatsen 
for å styrke Hæren som vedtatt i Innst. 87 S (2020–2021) 
til Prop. 14 S (2020–2021). I Prop. 75 S (2021–2022) un-
derstreker regjeringen at antallet artillerisystem som vil 

bli anskaffet, avhenger av kommende forhandlinger om 
pris. Kostnadsrammen for prosjektet er foreslått økt 
med 1 008 mill. kroner til 4 726 mill. kroner inkludert en 
avsetning for usikkerhet, gjennomføringskostnader og 
merverdiavgift.

Ko m i t e e n  merker seg informasjonssaken om be-
redskap for sikring av oppsetningsstedene til Heimever-
net. Ko m i t e e n  merker seg at ordningen inkluderer et 
mindretall av styrkene i HV hvor et avgrenset antall kva-
lifiserte og sertifiserte mannskaper lagrer komplette vå-
pen og ammunisjon i egen bolig. K o m i t e e n  under-
streker at beredskapstiltakene for HV er et resultat av 
den sikkerhetspolitiske og teknologiske utviklingen 
som tilsier at det til stadighet stilles strengere krav til be-
redskap i forsvarssektoren.

Ko m i t e e n  merker seg informasjonssaken om 
NH90 og muligheten for leie av sivil helikopterkapasitet 
som et supplement til NH90. Ko m i t e e n  merker seg at 
det over tid har vært alvorlige forsinkelser og en rekke 
andre utfordringer knyttet til anskaffelsen og innføring-
en av NH90 maritime helikopter.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,  Ve n s -
t r e  o g  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i  viser til de foreslåtte 
investeringsprosjektene.

D i s s e  m e d l e m m e r  understreker at prosjektene 
utgjør viktige bestanddeler i gjennomføringen av inne-
værende langtidsplan for Forsvaret, og av den vedtatte 
veksten i Hæren de neste årene. D i s s e  m e d l e m m e r
viser til at Solberg-regjeringen under behandlingen av 
langtidsplanen fikk støtte av stortingsflertallet til ulike 
vedtak om å øke Hærens størrelse, blant annet ved fort-
satt oppbygging av Finnmark landforsvar og Porsanger 
bataljon, og etablering av Brigade Nords fjerde manø-
verbataljon.

Ko m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r -
b e i d e r p a r t i e t ,  H ø y r e ,  S e n t e r p a r t i e t ,  F r e m -
s k r i t t s p a r t i e t ,  Ve n s t r e  o g  K r i s t e l i g 
Fo l k e p a r t i , viser til at en økning av antall artilleri-
skyts og artillerilokaliseringsradarer vil øke Hærens 
kampkraft og evne til å påføre en konvensjonell mot-
stander tap. F l e r t a l l e t  understreker at artilleri har en 
viktig avskrekkende effekt, da artilleri i de fleste tilfeller 
er det viktigste våpensystemet hva gjelder å påføre en 
motstander tap innen landstrid. Mer artilleri er derfor 
en viktig bestanddel i oppbyggingen av Hæren de neste 
årene, som vedtatt i inneværende langtidsplan.

F l e r t a l l e t  støtter de foreslåtte investeringspro-
sjektene på Porsangmoen og understreker at prosjekte-
ne er sentrale for at den planlagte oppbyggingen av 
Finnmark landforsvar og Porsanger bataljon kan gjen-
nomføres i tråd med vedtatt plan. F l e r t a l l e t  viser vid-
ere til den foreslåtte utbedringen av infrastrukturen på 
Værnes, herunder etableringen Luftforsvarets skolesen-
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ter. F l e r t a l l e t  understreker at det er svært positivt at 
den militære virksomheten på Værnes nå er økende, og 
at dette skjer i tråd med gjeldende langtidsplan for for-
svarssektoren. F l e r t a l l e t  støtter derfor de foreslåtte 
prosjektene.

F l e r t a l l e t  merker seg de to informasjonssakene i 
proposisjonen og vil uttrykke sin støtte til begge. F l e r -
t a l l e t  mener det er viktig å øke Heimevernets bered-
skap og evne til oppsetting i fred, krise og krig, og støtter 
derfor at særlig kvalifiserte mannskaper lagrer komplet-
te våpen og ammunisjon på egen bopel. F l e r t a l l e t
mener videre at en helhetlig gjennomgang av Forsvarets 
maritime helikopterkapasitet er formålstjenlig, slik at 
en forsvarlig løsning kan komme på plass hva gjelder de 

vedvarende utfordringene som preger innfasingen av 
NH90-flåten.

M e d l e m e n  i  k o m i t e e n  f r å  S o s i a l i s t i s k 
Ve n s t r e p a r t i  viser til forslaget om utbetring av infra-
strukturen på Værnes. D e n n e  m e d l e m e n  registrerer 
at det er planlagt ein stor aktivitetsauke i garnisonen, og 
at mellom anna skulesenteret til Luftforsvaret er tenkt 
flytta dit. D e n n e  m e d l e m e n  viser vidare til kost-
nadsoverskridingane ved andre flytteprosjekt i Luftfor-
svaret, og at etableringa av den tekniske utdanninga på 
Værnes ser ut til å bli forseinka. D e n n e  m e d l e m e n  er 
bekymra over konsekvensane dei gjeldande planane kan 
få for kompetansen i Luftforsvaret.

Komiteens tilråding
Komiteens tilråding fremmes av en samlet komité.

Ko m i t e e n  har for øvrig ingen merknader, viser til proposisjonen og rår Stortinget til å gjøre følgende

v e d t a k :

I
Investeringsfullmakter

Stortinget samtykkjer i at Forsvarsdepartementet i 2022 kan:

1. Starte opp følgjande nye investeringsprosjekt:

2. Endre følgjande investeringsprosjekt:

II
Forsvarsdepartementet får fullmakt til å justere kostnadsrammene i takt med prisstigninga og som følgje av 

endringar i valutakursane.

Oslo, i utenriks- og forsvarskomiteen, den 24. mai 2022

Prosjekt Kostnadsramme
Porsangmoen – eigedom, bygg og anlegg for materiell 363 mill. kroner
Værnes – infrastruktur 283 mill. kroner

Prosjekt Kostnadsramme
P 5007 Artillerilokaliseringsradar 2 218 mill. kroner
P 5447 Artillerisystem 155 mm 4 726 mill. kroner

Ine Eriksen Søreide Bengt Fasteraune
leder ordfører
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